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P r o t o k ó ł   Nr XLVII/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 12 października 2006 r. 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy               -  Spóźnieni: D. Ostrowski – 1050 

                                                                        J. Bejnarowicz - 1145    

b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Kierownik OPS                                        -   Krystyna  Szustak                   
    Dyrektor ZGK                                         -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                  -   Iwona Warkocka 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -  Sławomir Miluski 
    Uczniowie III kl. Gimnazjum w Niepogledziu  
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych,   
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami, w tym sprawozdanie  
     z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy, 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ przyjęcia Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Gminy Dębnica Kaszubska 
do roku 2015, 
b/ przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2007 – 
2013, 
c/ zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2006 rok,   

      8.  Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
      9.  Zamknięcie obrad.                         
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Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1025 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Wójt Gminy poprosił o uzupełnienie porządku obrad w pkt.7. Prosi by w pkt. 7d ująć podjęcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej własności Gminy Dębnica 
Kaszubska.   
Więcej uwag do porządku obrad nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek o uzupełnienie porządku obrad  został przyjęty jednogłośnie 
(14 za). 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po 
zmianie. 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 za).   
 
c/  
 Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi do protokołu z sesji 
Rady Gminy z dnia 12 września 2006r., który był udostępniony do wglądu w biurze Rady 
gminy. 
Radny Piotr Paczesny postawił wniosek, by w protokole zawrzeć zapis, że Wójt po wejściu na 
salę na rozpoczęcie sesji pokazał w jego kierunku gest „kciuk skierowany w dó ł”.  
Radny M. Adamowicz stwierdził, że nie uczestniczył w obradach ostatniej sesji i nie może 
potwierdzić takiego zdarzenia, ale jeżeli miało ono miejsce to uważa, że było to niewłaściwe 
zachowanie Wójta. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że także nie zauważyła takiego gestu. Zwróciła się do 
Radnych z zapytaniem czy ten fakt powinien znaleźć się w zapisach protokołu z sesji. 
Radca Prawny zauważyła, że to Radni decydują o tym co ma być zawarte w protokołach. Na 
taśmach ten gest jeżeli był to jest niewidoczny. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z radnych widział gest Wójta. 
Radni nie potwierdzili takiego faktu. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się do Wójta z pytaniem, czy taki gest miał miejsce?  
Wójt poinformował, że nie było takiego gestu z jego strony. Szanuje Radę i nie pozwolił by 
sobie na taki gest. 
Radny P. Paczesny w związku z tym, że nikt z obecnych na sesji Radnych nie chce 
potwierdzić tego zdarzenia wycofał wniosek. 
Więcej uwag do protokołu nie wniesiono. 
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Przewodnicząca rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
W wyniku głosowania protokół został przyjęty  (11 za, 3 wstrzymujące).           
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Radny Z. Botwinionek zauważył, że zlecenie na wykonanie remontu drogi zostało przekazane 
do ZGK, ale brak jest wykonania do chwili obecnej.  
Dyrektor ZGK stwierdził, że mieszkańcy Borzęcinka nie chcą równiarki. Skierowano tam 
osobę, która ma orzeczone godziny do odpracowania i tak osoba wyrówna dziury. W 
nawiązaniu do interpelacji Radnej U. Rączka  zgłoszonej na ostatniej sesji dotyczącej 
udrożnienia drogi Motarzyno – Niepoględzie poinformował, że tam potrzebne są duże 
nakłady finansowe a droga jest mało  uczęszczana więc zostaną wykonane tylko wyrywkowe 
naprawy drogi. Droga do Troszek będzie naprawiana od poniedziałku. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem od kiedy rozpoczną się prace na dachu 
związane z wymianą pokrycia dachowego na remizie. 
Dyrektor ZGK poinformował, że od poniedziałku. 
Radna U. Rączka stwierdziła, ze droga Motarzyno-Niepoględzie jest rzadko używana, gdyż 
jest nieprzejezdna.  Każdy woli przejechać sąsiadującym polem Pana Lemana. 
Dyrektor ZGK poinformował, że obecnie praca równiarki na tej drodze przyniesie więcej strat 
niż korzyści. Pogorszy jej stan. 
Radna U. Rączka ponadto stwierdziła, ze droga do Krzyni została naprawiona jednak na 
pozostałych drogach Zarząd Dróg Powiatowych nie interweniował. Uważa, że współpraca z 
ZDP jest bardzo ciężka. Droga do Jamrzyna musi być naprawiona w krótkim czasie, gdyż 
przewoźnik nie będzie dowoził dzieci. 
Proponuje, by Przewodnicząca Rady Gminy zwołała wspólne posiedzenie 3 komisji, na które 
należy zaprosić Pana Dyrektora ZDP w Słupsku oraz Komendanta Gminnego ZOSP w 
Dębnicy Kaszubskiej w celu omówienia stanu dróg powiatowych na terenie gminy oraz 
zabezpieczenia przeciwpożarowego.      
 
Ad 3    
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania  
z działalności miedzy sesjami. 
Wójt  przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu oraz 
sprawozdanie z wykonania uchwał, które stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami Wójta. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem na czym polegał remont instalacji elektrycznej 
w Ośrodku Zdrowia. Dopiero był tam przeprowadzany remont generalny, czy nie było to w 
tym czasie wykonane. 
Dyrektor ZGK poinformował, że była to drobna naprawa i dotyczyła wykonania oświetlenia 
na klatce schodowej.  
Radny M. Adamowicz prosi o wyjaśnienie rozbieżności, Skarbnik przy zmianach 
budżetowych informował, że ze sprzedaży działek osiągnięto 47 tys. zł, a Wójt w 
sprawozdaniu wykazuje 94 tys. dochodu z tego tytu łu, w końcu ile naprawdę wynosi zysk. 
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Skarbnik wyjaśnił, że informował o tym, że o 47 tys. zwiększa się dochody gminy z tytułu 
sprzedaży działek gdyż kwota zaplanowana w budżecie została już przekroczona. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy gmina nie dołoży grosza więcej do 
modernizacji oświetlenia. Będziemy tę inwestycję spłacać przez 7 lat. Czy są stosowne zapisy 
w umowie. Zwrócił się także z pytaniem, czy te 300 tys., które otrzymał Wójt od Rady 
wystarczy na dokończenie rozpoczętych inwestycji drogowych. Prosi by Wójt przedstawił 
kwotowo ile kosztują poszczególne drogi oraz ile przekazano na drogi wśródpolne. Cieszy 
się, że w obecnym czasie robi się tak wiele na drogach, ale jednocześnie ma żal, że robimy to 
wszystko z własnych środków – bez pomocy środków z programów Unijnych. Uważa, że 
należy zakończyć na obecnym etapie remont ulicy Kościelnej i dokończyć remont po 
uzyskaniu środków z tych funduszy. Jednocześnie uważa, że to skrzyżowanie jest źle 
zaprojektowane, są za wąskie ulice, jest tam dużo placu i można było wszystko przesunąć. 
Obecnie jest ładnie, ale nie praktycznie. Długi samochód ciężarowy nie zmieści się, zakazu 
nie można tam ustawić.  
Radny K. Olech także zauważył, że obecnie jest tam ładnie i estetycznie ale wyjazd z ulicy 
Skarszewskiej nie uległ poprawie. Uważa, że należy ustawić znaki podporządkowania. Droga 
powiatowa powinna być drogą główną. 
Wójt Gminy poinformował, że temat oświetlenia przedstawi Skarbnik Gminy. Odnośnie 
wydatków na inwestycje drogowe to poinformował, że remont skrzyżowania Kościelna – 
Skarszewska przeprowadzany jest w ramach porozumienia z Zarządem Dróg Powiatowych. 
My z budżetu ponosimy koszt 30 tys. złoty. Pozostałą część + dokumentacja to koszt ZDP, 
który to zadanie pilotuje. W sprawie oznakowania będzie rozmawiał z fachowcami. Ponadto 
poinformował, że droga do Skarszewa kosztowała 40.300 zł (materiały), ulica Kolejowa – 38 
tys. (materiały- odcinek 300mb.), ulica Podgórna – 4.800 zł. Nie będzie podawał nakładów 
bieżących napraw. Uważa, że temat poprawy jakości dróg na terenie gminy będzie w centrum 
uwagi przyszłej Rady. 
Radny P. Paczesny zauważył, że nie takie wydatkowanie mieli na uwadze radni dając 
Wójtowi te 300 tys. na drogi. 
Skarbnik Gminy zapoznał Radnych z fragmentami umowy podpisanej z „ENERGĄ S.A.” na 
modernizację oświetlenia ulicznego gminy. Modernizacja obejmuje: wymianę istniejących 
lamp, budowę nowych punktów świetlnych + konserwację.  
Radny M. Adamowicz uważa, że nie tak miało to wszystko wyglądać. Z tego co pamięta była 
mowa, że umowa miała być podpisana z firmą, która wykona modernizację oświetlenia za 
którą przez 7 lat będziemy spłacać kwotą 220 tys.  Zwrotem poniesionych nakładów przez 
firmę miały być oszczędności za mniejszy pobór energii. Z treści umowy wynika, że 
zapłacimy za wszystko. 
Radny P. Paczesny podtrzymuje stanowisko Radnego Adamowicza, jednocześnie zauważył, 
że zaufali Komisji Gospodarczej, która ten temat przez cały okres pilotowała i tym tematem 
się nie zajmowali. 
Radna U. Rączka zauważyła, że Komisja Gospodarcza zapoznała się z umową. Zna łączny 
koszt inwestycji i uważa, że te 290 tys. rocznie wystarczy na spłatę zadłużenia. 
Radny M. Adamowicz ponownie prosił o informację, czy te 290 tys. wystarczy na spłatę 
rocznych rat.  
Skarbnik wyjaśnił, że zakup energii kosztuje budżet 220 tys. zł a konserwacja 70 tys.  Łączny 
koszt 295 tys. rocznie. W roku bieżącym 280 tys. zł. Miesięczny koszt 16 tys. zł. (11.500 zł  – 
energia, 4.500 zł konserwacja). Oszczędności mają sięgać 40%.  
Radny M. Adamiwicz zwrócił się z pytaniem, czy w umowie jest zapisane, że gmina nie 
zapłaci ani złotówki więcej? 
Radca Prawny poinformowała, że nie ma podstaw prawnych do takiego zapisu. 

 



 5 

Skarbnik wyjaśnił, że przyjęto takie założenia. Nikt nam nie da gwarancji, że ten koszt nie 
będzie wyższy. 
Radny M. Adamowicz stwierdził, że to zadanie Rada powinna sobie odpuścić. Za te pieniądze 
nikt łaski nie robi, że  wykona to zadanie. Jeżeli się nie zmieścimy to będzie trzeba wyłożyć 
brakującą kwotę. Uważa, że ta umowa jest niekorzystna dla Gminy. 
Wójt przypomniał Radnym ile było wcześniej dyskusji na ten temat. Wszyscy twierdzili, że 
modernizacje należy wykonać. Wszystkie te sprawy były rozpatrywane. Ile było dyskusji w 
sprawie lokalizacji nowych punktów świetlnych (Ochodza, Skarszów Dolny) Należy o tym 
wszystkim pamiętać. Sam wie, że w tych planach zapomniano o Goszczynie. Uważa, że nie 
wolno mówić, że w tym zakresie niewłaściwie wykorzystuje się środki. Ten temat ciągnie się 
od 2 lat. Nas nie stać na takie wydatki w tym konkretnym zakresie jak gminy Słupsk. Zdaje 
sobie sprawę, że jeszcze będą wnioski o lokalizację nowych punktów świetlnych. Prosi by w 
tym temacie nie było tylu emocji. Wszyscy wiedzą, że tego tematu w chwili obecnej nie 
można było inaczej rozwiązać. Temat kosztów może być analizowany dopiero po 2-3 
miesiącach po ukończeniu inwestycji. 
Radny M. Adamowicz zauważył, ze nie kwestionuje tego zadania, ale uważa, że przed 
przystąpieniem do realizacji winny być wykonane kalkulacje z których jasno będzie 
wynikało, czy będą oszczędności i jakie, i czy nie będzie drożej. Wydać 1,5 tys. na jedną 
lampę to jest drogo, gdyż jedna oprawa to koszt około 400 zł. 
Wójt stwierdził, że wiele rzeczy jest niezrozumiałych. Wszyscy wiedzą, że to zadanie mogła 
realizować firma, która się w tym specjalizuje. Zapewnił, że Gmina nie straci na tej inwestycji 
a wręcz zyska. Inwestycja była wskazana i celowa. Decydując się na realizację zadania 
opieraliśmy się na fachowych ekspertyzach. 
Skarbnik także uważa, że po 7 latach Gmina powinna mieć oszczędności w tym zakresie. 
Radna U. Frankowska stwierdziła, że przez 4 lata czekała na tą modernizację. Podziękowała 
Wójtowi i całej ekipie zaangażowanej w realizację tego zadania za jej wykonanie. Uważa, że 
teraz nie jest czas by się czepiać. 
Zastępca Wójta poinformował, że po 7 latach gmina będzie uzyskiwała 40% zysk z tytułu 
modernizacji oświetlenia. Od chwili jej zakończenia możemy korzystać z taryfy B-12. Mamy 
na to zgodę Prezesa Zamówień Publicznych. Zauważył, że wszyscy są świadomi, że za 
własne środki było by na pewno taniej. Jeżeli gmina będzie miała środki to realizację zadania 
można spłacić wcześniej. Jak wszyscy wiemy kredyt kosztuje. Obawy Radnego Adamowicz 
rozumie, ale warunki dyktuje nam monopolista.  Lepszych warunków na ten czas nie można 
było wynegocjować. Po zakończeniu modernizacji będzie także ujednolicone sterowanie 
czasem palenia się lamp przez Zakład Energetyczny. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska w związku z obecnością na sesji młodzieży z III kl. 
Społecznego Gimnazjum w Niepoględziu, która ma ograniczony czas poprosiła o przerwanie 
dyskusji nad sprawozdaniem Wójta i przejście do pkt. 5 z uwagi na to, że młodzież chce 
zadać Radnym pytania. 
 
Ad 5 
 
M. Wites – uczennica zwróciła się z pytaniem na czym polega praca Komisji Oświaty. 
J. Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki wyjaśniła młodzieży 
na wstępie zadania całej Rady, przedstawiła podział na Komisje oraz tryby pracy 
poszczególnych organów. Następnie zapoznała wszystkich z niektórymi zadaniami, którymi 
w czasie trwania tej kadencji zajmowała się Komisja Oświaty. 
D. Wesołowska – uczennica zwróciła się z pytaniem o formy działalności kulturalnej 
istniejące w gminie i będące dostępne dla młodzieży ze wsi ościennych. 
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G. Chojnowska – Dyrektor GOK udzieliła w tym zakresie wyczerpującej odpowiedzi. 
Przedstawiła młodzieży plan zajęć, który jest obecnie realizowany przez placówkę oraz 
zapoznała młodzież z planami na przyszłość. Podała młodzieży adres strony internetowej, 
gdzie można na bieżąco śledzić działalność placówki i być może skorzystać z oferowanych 
zajęć.  Zachęcała także do składania propozycji organizacji  form spędzania czasu przez te 
grupę młodzieży. Poinformowała, że istnieje także możliwość dojazdu instruktorów jeżeli 
będzie takie zapotrzebowanie.            
Radna J. Karaś zwróciła uwagę, że działalność GOK jest finansowana z budżetu Gminy. 
A. Sokołanko – opiekun młodzieży podziękowała za umożliwienie uczestnictwa w dzisiejszej 
sesji. 
Młodzież także podziękowała za umożliwienie im uczestnictwa w dzisiejszej sesji i na ręce 
Przewodniczącej w podziękowaniu wręczyli kwiaty. 
 
Ad 3   / dokończenie /     
 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy te 300 tys., które było przeznaczone na 
drogi na terenie całej gminy zostanie wydane tylko na inwestycje prowadzone w tym zakresie 
w samej Dębnicy Kaszubskiej, czy wystarczy jeszcze na połatanie pozostałych dziur. Jest 
zadowolony z tego, że w tym ostatnim czasie zrobiono tyle na drogach  w samej Dębnicy 
Kaszubskiej. Jest tylko zawiedziony, gdyż nie było mowy wcześniej o żadnych zadaniach 
inwestycyjnych na terenie gminy w tym zakresie, można było przy pomocy programów 
zrobić o wiele więcej.  
Wójt zapewnił, że tych środków wystarczy, stwierdził także, że jeszcze nie było tak nigdy by 
wszystkich zaspokoić. 
 
Ad 4 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska prosiła Radnych o składanie interpelacji.   
 
Radna Urszula Frankowska prosi o wyjaśnienie, czy jest prawdą, że wstrzymano sprzedaż 
działek budowlanych na Osiedlu Północ. Jeżeli tak to dlaczego? 
Wójt wyjaśnił, że to nie jest prawdą. Działki nadal można kupić w przetargu. Najbliższy 
przetarg odbędzie się w okresie 8-11.11.2006r. Uzależnione jest to od terminów ogłoszeń w 
prasie. Obecnie działki były przeceniane i w związku z tym była chwilowo wstrzymana 
sprzedaż działek.  
Radny M. Adamowicz spytał się z pytaniem ile kosztuje teraz 1 m2 działki budowlanej. 
Sekretarz poinformowała, że 20 zł.  
Radna Irena Tkaczyszyn prosi o dokończenie remontu drogi w Maleńcu, jednak na prośbę 
mieszkańców prosi, by nie nawozić szlaki tylko wysypać gruzem. Wodna wymywa szlakę i 
tworzy się maź.  
 Radny Krzysztof Olech prosi o informację, kiedy zostaną dokończone prace przy budowie 
rowu odwadniającego przy Gimnazjum. Rów został wykopany, obecnie zarasta, ziemia 
zsypuje się. Proponuje, by płytki chodnikowe z demontażu wykorzystać do wyłożenia rowu.  

   
Ad 5  /ciąg dalszy/  
 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem czy wszystkich w tym także sportowców 
obejmuje 25 zł odpłatność za korzystanie z pomieszczeń świetlicy, czy ta stawka jest tylko dla 
Komitetów Wyborczych, które organizują spotkania z wyborcami. 
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Radna Urszula Rączka w związku z pismem Rady Sołeckiej w Jaworach prosi o informację w 
sprawie podjętych kroków w celu poprawy jakości wody pitnej z ujęcia wodnego w Jaworach 
oraz czy Rada Sołecka w Motarzynie może przystąpić do wykonania ogrodzenia parkingu 
koło kościoła. Był geodeta wytyczył działki, czy muszą czekać na wyrys. 
Radna Irena Tkaczyszyn  prosi o wyrównanie drogi na Dobrzec, 
Radna Ewa Kuklińska prosi o informację, czy jest prawdą, że dzieci do przedszkola w 
Motarzynie nie będą dowożone oraz o wyjaśnienie dlaczego autobusy szkolne zarejestrowane 
są tylko na dowóz dzieci. Prosi także o wyjaśnienie dlaczego wynajmowane są na inne 
przewozy /np. pogrzeby, wesela/ a sportowcom nie. 
Radna U. Frankowska prosi o skierowanie równiarki na ulicę Zajęczą. 
Radna Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy planowane jest ustawienie na Dębnicy 
Kaszubskiej małych koszy na odpady.  
Przewodnicząca Rady Gminy zapoznała Radnych z treścią pisma Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Słupsku z dnia 29.09.2006r. / załącznik Nr 3 do protokołu/ w 
sprawie dofinansowania zakupu sprzętu i środków chemicznych. 
Radca Prawny poinformowała, że należy zajrzeć do Ustawy o Samorządzie Gminnym i 
sprawdzić, czy istnieją możliwości prawne by przekazać środki na ten cel. 
Skarbnik poinformował, że na pewno nie można przekazać z Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do Skarbnika z prośbą by do posiedzenia Komisji 
Wspólnych wyjaśnił temat i przedstawił go na tym posiedzeniu. 
S. Trubicki – kandydat na Wójta Gminy -  stwierdził, że to co się dzieje na tej sali jest robione 
dobrze przez radnych, jednak odczuwa brak zrozumienia. Zauważył, że Radni chcieli by 
zrobić wiele rzeczy dla tej gminy, jest tylko jeden głos racjonalny jak zrobić to taniej. Wie, że 
Gmina ma duże problemy finansowe, martwi go, że kumulacja wydatków następuje przed 
kampanią wyborczą. Uważa, że zadania są realizowane chaotycznie. Życzy radnym obecnym 
na sali i ewentualnie przyszłym radnym, by w działalności dla dobra dminy posługiwali się 
tym, co reprezentuje Radny Adamowicz. 
 
Ad 6   
 
 
a/ 
  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś  
poinformowała, że członkowie Komisji w okresie między sesjami odbyli trzy posiedzenia w 
tym jedno wspólne. Na komisjach omawiano sprawy dożywiania i dowozu młodzieży 
szkolnej na terenie gminy oraz wykorzystaniem Środków budżetowych przez Kluby 
Sportowe. /protokoły z posiedzeń dostępne w Biurze Rady i BIP/ 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni wiedzą z jakich przyczyn rodzice 
nie mogą doprowadzać dziecka na przystanek. 
Radny K. Olech poinformował, że w domu jest jeszcze młodsze rodzeństwo, ojciec pracuje i 
nie ma kto. Dyrekcja Szkoły prowadzi rozmowy z rodzicami w celu wyjaśnienia sytuacji. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem czy Kluby Sportowe w rozliczeniach 
finansowych muszą wykazywać wszystkie środki nawet te od sponsorów. 
Skarbnik wyjaśnił, że tak, nie trzeba wykazywać tylko środków rzeczowych. 
   
b/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Urszula 
Rączka poinformowała, że członkowie jej Komisji spotkali się jeden raz na Komisji 
Wspólnej.  

 



 8 

c/ 
 Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Marian Adamowicz poinformował, że 
komisja odbyła 2 posiedzenia w okresie miedzysesyjnym, w tym jedno wspólne.  Posiedzenie 
było poświęcone ustaleniu treści protokołów z kontroli, które zostały przeprowadzone przez 
Komisję. Poinformował, ze protokoły zostały podpisane i przekazane zainteresowany. 
Zapoznał Radnych z treścią protokołu z kontroli ZGK w zakresie podpisanych umów na 
dostarczanie ciepła dla OPS, Ośrodka Zdrowia i P. Maślińskiej. 
Dyrektor ZGK poinformował, że są zaległości z płatnościami. W chwili obecnej nie chce 
ustosukowywać się do treści protokołu gdyż wymaga on przedyskutowania.  
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że obecnie należało by zmienić statut ZGK by zdjąć z nich 
obowiązek dostarczania ciepła do OPS i Ośrodka Zdrowia. To zadanie niedawno wpisano do 
ich zadań. 
Dyrektor ZGK nadmienił, ze wcześniej myślano, że wpisując do zadań ZGK dostarczanie 
ciepła do obiektów gminnych będzie można odzyskać kwotę podatku VAT.  
Radny P. Paczesny wyjaśnił, że wszyscy mają 2 tygodnie na ustosunkowanie się na piśmie do 
ustaleń wyników kontroli. Prosi by nie czytać teraz drugiego protokołu a po otrzymaniu 
odpowiedzi omówić na kolejnej sesji. Obecnie dyskusja jest przedwczesna.   
 
Ad 7 
a/ 
 
 Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Gminy Dębnica Kaszubska do roku 2015 / załącznik Nr 3 do 
protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 września 2006 roku i uzyskał pozytywną 
opinię. Zwróciła się z zapytaniem czy będą potrzebne jakiś dodatkowe wyjaśnienia. 
Wcześniejsze uwagi zostały uwzględnione.   
Radni poinformowali, ze nie trzeba dodatkowych wyjaśnień. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /9 za – nieobecni w trakcie 
głosowania Z. Wandachowicz, J. Bejnarowicz, M. Adamowicz, S. Maśliński, M. Mnich, E. 
Kuklińska/. 
 
b/ 
 
 Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju 
Lokalnego Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2007 – 2013,  / załącznik Nr 4 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 września 2006 roku i uzyskał pozytywną 
opinię.  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za – nieobecni w trakcie 
głosowania Z. Wandachowicz, J. Bejnarowicz, M. Adamowicz, S. Maśliński,, E. Kuklińska/.   
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c/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica 
Kaszubska na 2006 rok,  / załącznik Nr 5 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu dzisiejszym  i uzyskał pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /9 za, 1 wstrzymujący – nieobecni w trakcie 
głosowania Z. Wandachowicz, J. Bejnarowicz, M. Adamowicz, S. Maśliński, E. Kuklińska/.   
 
d/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 
stanowiącej własność gminy Dębnica Kaszubska,  / załącznik Nr 6 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu i poprosiła radnego Dariusz Ostrowskiego – radnego z terenu 
miejscowości Budowo – o dodatkowe wyjaśnienia. 
Radny D. Ostrowski poinformował, że należy zainteresowanemu dzierżawą dać szansę. Ten 
teren zajmuje ponad 1ha.To co zostanie wystarczy na realizacje innych zadań. Obecnie teren 
jest bardzo zaniedbany. Zagospodarowanie tego placu jest ujęte w strategii rozwoju 
miejscowości Budowo.  
Radni nie wnieśli więcej uwag. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za – nieobecni w trakcie 
głosowania Z. Wandachowicz, J. Bejnarowicz, S. Maśliński, E. Kuklińska/. 
 
Ad 8 
 
Wójt Gminy w odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji 
poinformował: 
w sprawach zgłoszonych przez radną U. Rączka zapoznał radnych z treścią pisma, które 
zostało wystosowane z Urzędu do państwa Lemann w sprawie wyjazdu z ich posesji na drogę 
wojewódzką. oraz poinformował, że Rada Sołecka może przystąpić do wykonywania 
ogrodzenia parkingu. Odnośnie wodociągu w Jaworach przedstawił Radnym wyniki z 
kontroli przeprowadzonych przez SANEPID. Z pobranych prób nie wynika by woda 
odbiegała od przyjętych norm. Sprawa zostanie przeanalizowana, czy obecnie coś można 
zrobić dla poprawy jakości wody z tego ujęcia. Powodem złej jakości może być zaleganie 
wody z uwagi na mniejsze zapotrzebowanie. Uważa, że tematem wodociągów nie tylko w 
Jaworach ale także, w pozostałych miejscowościach winna zająć się rada następnej kadencji. 
Radną Urszulę Frankowską poinformował, że jutro z Dyrektorem ZGK objedzie wszystkie 
ulice w Dębnicy Kaszubskiej.  W poniedziałek lub wtorek będzie sprzęt i postara się by ten 
odcinek udrożnić. Obecnie mamy wykonaną dokumentację na budowę ulic tamtego rejonu, 
piszemy programy na pozyskanie środków z zewnątrz. Robimy działania by przyszła Rada 
mogła w tym temacie działać. 
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W sprawie zgłoszonej przez radną J. Karaś poinformował, że Urząd wystąpił we wrześniu  
z pismem do Starostwa w sprawie przyznania ze Środków Ochrony Środowiska o 10 tys. na 
ten cel. Tych środków nie otrzymaliśmy. Obecnie szukamy dodatkowych środków na ten cel 
w budżecie.        
W odpowiedzi na wniosek radnej Kuklińskiej poinformował, że zwróci się do Dyrektora 
Szkoły w Motarzynie o wyjaśnienie tego problemu, jednocześnie zaznaczył, że koszt 
utrzymania przedszkoli to koszt własny gminy.   
W sprawie zgłoszonej przez radnego K. Olech poinformował, ze przeanalizuje temat i jeżeli 
będzie taka możliwość to postara się by do końca roku ten temat zrealizować. 
Wójt poinformował, że w tej kadencji udało się zrobić więcej niż się spodziewał. Obecna 
sytuacja gminy jest o wiele lepsza niż cztery lata temu. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że nie zna przypadku, by w ostatnim czasie były wynajmy 
autobusów szkolnych dla osób trzecich. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że sportowcy twierdzą, że nie mogą korzystać, gdyż potrzebna 
jest inna forma ubezpieczenia. 
Radca Prawny poinformowała, że Szkoła powinna posiadać koncesję na świadczenie usług. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że szkoła nie uzyska koncesji, gdyż nie może prowadzić 
działalności gospodarczej. 
Radny K. Olech poinformował, że dochodzą różne informacje np.:, że szkoła wynajmuje na 
wesela, pogrzeby itp. Jednocześnie ma pytanie, czy pracownicy szkoły na okazjonalne 
imprezy mogą korzystać z własnego transportu. 
Sekretarz wyjaśniła, że w przypadku korzystania przez pracowników szkoły w ustawie jest 
zapis, który pozwala wykorzystać autobusy do własnych potrzeb. 
Radny Z. Botwinionek stwierdził, że tylko w naszej gminie sportowcy nie korzystają z 
autobusów szkolnych. Inne gminy udostępniają. 
Sekretarz Gminy zwróciła także uwagę na ilość godzin, które może kierowca przepracować w 
ramach nadgodzin. 
Odnośnie udostępniania sal dla komitetów wyborczych wyjaśniła, ze zasady są jednakowe dla 
wszystkich. Godzina wynajęcia sali zgodnie z uchwałą rady gminy wynosi 25 zł. Nie można 
bez opłaty korzystać z sali. Dotyczy to sal gimnastycznych, pomieszczeń GOK i świetlic. 
Zgodnie z uchwałą ze zwolnień może korzystać tylko młodzież szkolna. 
Radny D. Ostrowski zwrócił się z pytaniem, czy wynajmując świetlicę np. na zebranie 
wspólnoty mieszkaniowej także należy płacić.   
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem dlaczego tak drogo. 
Sekretarz Gminy uważa, że nie należy dzielić włosa na cztery. Należy zróżnicować zadania 
na rzecz gminy i różne zadania. Komitet wyborczy prowadzi działalność polityczną. Sport ma 
niskie stawki, gdyż jest dotowany przez Gminę. 
Przewodnicząca Rady prosi o informację, jak zostanie załatwiona sprawa wodociągu w 
Jaworach. 
Wójt poinformował, że żadnych obietnic nie będzie składał. Dyrektor ZGK dokona  
czynności uzdatniających wodę w  tym wodociągu. 
Dyrektor ZGK poinformował, ze to nie jest tak, że woda nie nadaje się do spożycia. Czasami 
występuje przekroczenie norm żelaza lub zmętnienie. Obecnie wodociąg należy przepłukać. 
Tak jak już wcześniej wspomniał Wójt nastąpił spadek zużycia wody i w związku z tym 
należy częściej dokonywać płukań wodociągu. 
Radny P. Paczesny  zauważył, że było 300 tys. z ARN i te środki można było na ten cel 
wykorzystać. Z tych środków ani jedna złotówka nie została wydana na wodociągi. Jak 
wiemy woda jest tematem strategicznym, przypomniał, że radni źle postępują dając 
dowolność Wójtowi w wydatkowaniu środków pieniężnych. Pieniądze były i tymi środkami 
mogliśmy takie sytuacje załatwiać. 
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Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że temat wody w tym wodociągu po raz pierwszy staje na 
sesji rady Gminy. Wcześniej nikt nie monitował. 
Radny D. Ostrowski potwierdził, że ze środków ARN nic nie poszło w teren. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że były 2 transze po 300 tys. Jedna transza została 
przekazana na  rozbudowę i modernizacje oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej, 
gdzie trafiły środki z 2 transzy nie wiadomo. Uważa, że sukcesem jest to, że rozpoczęto prace 
dokumentacyjne dla zlewni Motarzyno. 
Radna U. Rączka uważa, że wielu rzeczy nie można zmienić, ale wszyscy dobrze wiedzą, że 
sieć wodociągowa na terenie naszej gminy jest w złym stanie technicznym i wymagana jest 
wymiana na nową. 
 
Ad 9    
  
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska po wyczerpaniu porządku obrad dokonała 
zamknięcia Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 1525. 
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